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“Het leven is één grote komedie, 
maak er alstublieft geen drama van” 

 
 - Huguette de Backer -  
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Inleiding 
In 2015 hebben we, nagenietend van het succes van “Tewje, de melkboer uit Anatevka”, de 
gebruikelijke activiteiten rustig kunnen voortzetten. Zonder al te veel druk op de leden 
hebben we over het algemeen in goede harmonie succesvolle voorstellingen neergezet, 
waarin we ons goed hebben kunnen profileren als vereniging die het hele spectrum van 
amateurtoneel laat passeren. Een avondvullend vierluik van eenakters in Spant! met de 
focus op het spel in een sober decor, een aantal zeer uiteenlopende eenakters in ons eigen 
theater en een klucht in het najaar. Alles is aan bod geweest, van drama tot absurdistisch 
blijspel, van monoloog tot klucht. 
 
Dit sociaal jaarverslag kijkt terug op een mooi jaar, waarin we hebben laten zien dat 
“kleiner” niet per se “minder” hoeft te zijn en waarin we vooruit kijken naar 2016 (en 
verder), hopelijk met dezelfde goede sfeer, stabiliteit en creativiteit als afgelopen jaar.  
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De vereniging 
Toneelvereniging De Schakel bestaat eind 2015 uit 25 leden. Begin 2015 waren dit er 29, er 
zijn 5 leden vertrokken (Daphne, Desirée, Rindert, John en José) en we hebben 1 nieuw lid 
ingeschreven (Erwin). We kennen statutair gezien een bestuur bestaande uit een voorzitter, 
een secretaris, een penningmeester en 2 algemene bestuursleden. 
  
De verdeling binnen het bestuur blijft door de herkiezing van Anne-Claire ongewijzigd; 

• Sidney Durlacher: Voorzitter, hoofd PR-commissie. (aftredend in 2017) 

• Anne-Claire van Menk: Secretaris, hoofd S&O-commissie. (aftredend in 2018) 

• Ben van Leeuwe: Penningmeester, hoofd P&O-commissie. (aftredend in 2016) 

• Vita van den Bergh: Bestuurslid, hoofd Activiteitencommissie. (aftredend in 2016) 

• Hetty Hennis: Bestuurslid. (aftredend in 2017) 
 
Binnen de werkcommissies zijn er wisselende samenstellingen geweest. Hier heeft het werk 
van de commissies niet onder geleden, omdat er altijd leden zijn blijven zitten met kennis 
van zaken. Ook is er veel vastgelegd in de draaiboeken, waardoor iedereen makkelijk kan 
instromen en weet wat er moet gebeuren. 
 
In 2013 is het systeem “Vrienden van De Schakel” geïntroduceerd, waarbij de (financiële) 
steun en de betrokkenheid van de vrienden gestimuleerd en gewaardeerd wordt. Dit jaar 
zijn er slechts twee vrienden bij gekomen, waarmee het totaal op 9 vrienden komt. 
 
Van de 26 donateurs aan het begin van 2015 zijn er aan het eind van het jaar nog 23 over. 
Dit komt o.a. omdat er geen nieuwe donateurs worden aangenomen en er is een aantal 
donateurs uitgeschreven nadat zij meerdere malen hun bijdrage niet hebben overgemaakt 
of hun donateurschap hebben beëindigd. 
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De activiteitencommissie 

Samenstelling  
De huidige commissieleden zijn: Vita van den Bergh (hoofd namens het bestuur), Barry 
Randsdorp, Laura Splinter en Geert de Vries. 

Taken  
• Verzorgen van alles rondom uitvoeringen waarmee het publiek in aanraking komt; 

aankleding foyer, verzorgen van de afterparty, tombola, etc.;  
• Coördineren van overige activiteiten voor zowel leden als externen, waaronder de 

nieuwjaarsreceptie, ledenfeesten, uitstapjes, jubileumfeesten, etc.;  
• Coördinatie van de bar, oftewel zorgen voor inkoop en beheer van de koffiekas.  

De nieuwjaarsreceptie 
Het nieuwe theaterjaar wordt traditiegetrouw afgetrapt met de nieuwjaarsreceptie, die 
daarmee direct ook de eerste activiteit van het jaar is. Ook dit jaar weer werden leden, 
partners van leden, donateurs, vrienden, zusterverenigingen en andere externen (zoals 
betrokkenen bij eerdere voorstellingen, sponsors) uitgenodigd. Nieuw dit jaar was de 
uitnodiging van de buren van het clubgebouw. Dit omdat zij nogal moeite hadden gehad met 
de repetities voor Anatevka, vanwege het feit dat daar ook muziek bij werd gemaakt. Op 
deze manier hoopten wij het jaar positief met hen te kunnen beginnen en ook de 
gemoederen een beetje te doen bedaren. Een handjevol buren is op onze uitnodiging 
ingegaan en was er erg enthousiast over dat zij uitgenodigd waren. Dit zullen we de 
komende jaren dus voortzetten. Mede door de feestelijke aankleding van het clubgebouw, 
de toespraak van de voorzitter en de opkomst van genodigden was het wederom een 
geslaagd en gezellig feestje. 

De rommelmarkt 
In maart vond de jaarlijkse rommelmarkt plaats. Door het iets mindere succes van de 
rommelmarkt het voorgaande jaar, verwachtten we dit jaar eenzelfde opkomst en 
inzameling van spullen. Hoewel het niet storm liep met mensen die spullen kwamen brengen 
en we ook niet veel spullen op hoefden te halen, stond het clubgebouw toch aardig vol met 
verkoopbaar waar. Omdat er dit jaar echter geen grote en bijzondere dingen bij waren, 
hebben we ervoor gekozen geen veiling te doen. 
De opkomst van nieuwsgierige koopjesjagers was dit jaar ook weer voldoende. Om meer 
mensen binnen te halen en de rommelmarkt nog bekender te maken stond er dit jaar een 
kraampje aan de straat waar twee leden de rommelmarkt aan voorbijgangers bekend 
maakten en hen naar binnen leidden. Dit bleek goed te werken, want veel mensen 
reageerden enthousiast en kwamen ook daadwerkelijk spulletjes kopen. Een leuke 
toevoeging die we er zeker in zullen houden.  
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Ten slotte verliep de op- en afbouw van de rommelmarkt door voldoende hulp van leden 
ook volgens plan. Wat echter voor het komende jaar een punt van aandacht is, is de manier 
van aanmelden van de leden. Er waren afgelopen keer namelijk meerdere leden die op de 
site hun aanwezigheid aangaven, maar die bij navraag lieten weten later te komen of eerder 
te zullen vertrekken. Omdat de rommelmarkt met op-/afbouw en verkoop bijna twee dagen 
duurt is het wel wenselijk precies te weten hoeveel helpende handen er beschikbaar zijn. Dit 
is een punt voor de leden van de activiteitencommissie om extra op te letten en duidelijk te 
maken naar andere leden toe. 

Het ledenfeest 
Dit jaar was het thema van het ledenfeest Azië. De aanwezige leden hadden erg hun best 
gedaan om er zo Aziatisch mogelijk uit te zien. Het clubgebouw was in Oosterse sferen 
gebracht en in het midden van het gebouw stond een lange gedekte tafel, waar iedereen na 
de borrel gezellig samen aan kon zitten om sushi te eten. Na het eten was er tijd voor wat 
theatersport. De verschillende spellen waren voorbereid en werden begeleid door de AC. 
Bijna iedereen die er was deed mee en het werd een erg gezellige en rommelige boel 
waarbij veel werd gelachen. Na de theatersport gingen de meeste leden naar huis. Er bleef 
nog een handjevol leden achter die samen hebben gedanst en gekletst. Door al deze 
verschillende elementen, de goede voorbereidingen en enthousiaste ontvangst van leden 
was het een erg gezellige avond. 

Bar en opbrengsten 
Het huidige barsysteem met voor elk lid een kaartje en het strepen van de consumpties blijft 
ook het komende jaar van kracht. Het voornemen om een bardienstploeg in het leven te 
roepen is helaas maar enkele weken volgehouden. Tijdens de ALV waren er wel leden die 
zich opgaven en die ook echt de intentie hadden zich ermee bezig te houden – men heeft 
zich ook per repetitie opgegeven om de bardienst te draaien -, maar dit is in de loop van het 
jaar toch weer verslonst. Waarschijnlijk komt dat doordat repetities niet het gehele jaar 
doorlopen (vanwege stops, vakanties, apart repeteren) en door het toch niet nakomen van 
de dienst vanwege allerlei uiteenlopende (privé)redenen.  
Echter, omdat we in het afgelopen jaar het pinapparaat in gebruik konden nemen lopen de 
betalingen van de bar en consumpties nu een stuk beter. Het komt vaak voor dat leden 
direct hun consumpties afrekenen, of dat zij elke week of om de week pinnen. Het is voor 
degene achter de bar door de pin ook erg gemakkelijk iemand erop te wijzen dat het tijd 
wordt weer eens te betalen. Omdat het erop lijkt dat de bar en het bijhouden van 
consumpties en betalingen door deze ontwikkeling goed verloopt, zullen we het komende 
jaar geen bardienstploeg samenstellen. Er is elke repetitieavond wel iemand van de 
activiteitencommissie of een ander verantwoordelijk lid aanwezig die de bar voor zijn 
rekening kan nemen. We zullen dit tijdens de ALV nog eens extra toelichten en leden vragen 
zelf hun verantwoordelijkheid voor strepen en betalen te nemen. Het is immers in ieders 
belang dat de baropbrengsten op peil worden gehouden. 
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Tombola’s 
Bij zowel de voorjaars- als de najaarsvoorstelling in ’t Spant! heeft de activiteitencommissie 
de organisatie omtrent de tombola voor zijn rekening genomen. Dankzij bijdragen van leden 
(zoals huishoudspullen van Leifheit en producten van dierenwinkel Jumper) waren winnende 
bezoekers erg blij met hun prijzen. Beide keren was de opbrengst van de tombola zoals 
verwacht mag worden bij het aantal bezoekers van de voorstelling.  
Voor beide tombola’s waren er voldoende lopers, die ook goed geïnstrueerd waren. We 
hebben er dit jaar voor gekozen alleen nog maar leden te laten lopen en geen externen 
(zoals vrienden/vriendinnen van leden), zodat we niet het risico zouden lopen dat de 
tombola in het honderd zou lopen. Ook het afroepen van de getrokken lootjes en het 
verdelen van de prijzen verliep dit jaar voorspoedig, respectievelijk door het gebruik van een 
microfoon en het opnieuw trekken van een lootje wanneer niemand gehoor gaf. 

Afterparty’s 
Beide afterparty’s werden dit jaar in ons clubgebouw georganiseerd. Overdag kleedden 
enkele leden van de activiteitencommissie het gebouw feestelijk aan en direct na de 
voorstelling was er al iemand in het clubgebouw aanwezig voor het voorbereiden van hapjes 
en de ontvangst van gasten. Allebei de keren waren de betrokkenen bij de betreffende 
voorstelling en een handjevol publiek aanwezig. Het is een erg leuke manier om op deze 
manier gezamenlijk een voorstellingsdag af te sluiten en nog gezellig na te praten over (het 
succes van) de voorstelling.  

Conclusie 
Als commissie kijken we terug op een organisatorisch geslaagd jaar. Alle activiteiten waar wij 
als commissie verantwoordelijk voor waren zijn naar wens verlopen.  
Wat ook dit jaar weer lastig bleek was het aansporen van leden om ons te helpen waar dat 
nodig was. Hoewel meestal op het laatste moment waren er echter altijd wel leden bereid 
een helpende hand of steun te bieden. Dat is een prettig idee. 
Over de opbrengsten van de tombola’s en de rommelmarkt zijn we tevreden. Ook over het 
regelen en lopende houden van de bar zijn we tevredener dan voorgaande jaren.  

Vooruitblik 
In 2016 zal de activiteitencommissie wederom met veel plezier alle activiteiten rondom onze 
vereniging verzorgen. We zullen ons best doen alle activiteiten zo optimaal mogelijk voor te 
bereiden en te laten verlopen. Hierbij rekenen we op hulp van de overige leden waarover we 
tijdig zullen communiceren wanneer dat nodig is. 
Het afgelopen jaar was de commissie enigszins stabiel maar klein. We hopen het komende 
jaar nog minstens één actief lid in onze commissie te kunnen verwelkomen. 
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De PR-commissie 

Samenstelling 
De huidige commissieleden zijn: Sidney Durlacher (hoofd namens bestuur), Vita van den 
Bergh, Ben van Leeuwe, Sanne van der Wateren en Eugenie Leter 

Taken 
• ‘Afdeling marketing & communicatie’ + ‘redactie’; 

• Promotie van vereniging en activiteiten; 

• Interne en externe communicatie; 

• Contacten met derden, sponsors, adverteerders, etc. 

• Planning en uitvoering van PR-acties (waaronder Bussum Cultureel). 

Terugblik 2015 

Rommelmarkt 
Voor de rommelmarkt zijn 30 posters en 250 flyers in eigen beheer gemaakt en verspreid. 
Het persbericht heeft tot een paar aankondigingen in lokale kranten geleid. 

Bezoekuur 
Voor de voorjaarsvoorstelling hebben we een klapboekje van 4 pagina’s gemaakt en in een 
oplage van 1000 stuks verspreid. Er zijn 100 posters op A3-formaat gemaakt en opgehangen. 
Vaste contacten zijn per mail geïnformeerd over de voorstelling. Het is wederom lastig 
gebleken genoeg aandacht te genereren en promotiemateriaal verspreid te krijgen, maar 
ook dit keer was de zaal goed gevuld. Het persbericht is overgenomen in de lokale kranten in 
de agenda of als apart artikeltje. 

Eenakters 
Er is minimale aandacht besteed aan de eenakters. De reguliere uitnodigingen zijn verstuurd 
per mail. Er zijn geen folders voor gemaakt, maar er zijn wel posters en er is online promotie 
gemaakt. Het persbericht heeft niet veel aandacht gehad. Doordat er relatief veel leden 
betrokken waren, hadden we over bezoekersaantallen niet te klagen en waren we één keer 
uitverkocht en één keer zo goed als vol. 

Bussum Cultureel 
We waren aanwezig met een stand op Bussum Cultureel in de geheel nieuwe opzet: een 
rondgang door straten in het centrum in plaats van één centraal plein met activiteiten. De 
stand stond in een uitloopje van de rondgang en hier kwamen vrij weinig mensen langs. 
Straattheater was niet correct aangemeld en foutief geïnterpreteerd, dus er was geen 
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podiumplek gereserveerd. We hebben één van de eenakters op straat gespeeld, maar dit 
was erg lastig: er was een plekje in de doorloop en er was veel last van omgevingsgeluid en 
muziek van andere stands. Er is een aantal geïnteresseerde mannen aangesproken en 
uitgenodigd om eens langs te komen, maar dat heeft niet tot nieuwe leden geleid. Zoals 
altijd werd het schminken weer goed gewaardeerd! 

Een rits te ver 
Voor de najaarsvoorstelling zijn de vaste contacten weer uitgenodigd. Er zijn 2500 flyers 
verspreid door een aantal mensen en een boel posters gemaakt, waarvan een deel 
verspreid. Het programmaboekje voor de voorstelling is in een oplage van 250 stuks door 
drukkerij Imprimo gemaakt, tegen vergoeding van een aantal gratis entreekaarten. Dit is 
éénmalig en komt voort uit het contact dat is gelegd tijdens het Meet & Match-diner van 
Platform Maatschappelijk Ondernemen Naarden/Bussum/Muiden. Het persbericht heeft tot 
enige vermeldingen geleid. Verder heeft een grote hoeveelheid aan foto’s, filmpjes en 
statusupddates via Facebook tot veel exposure geleid, met een bereik van zo’n 1700 
personen per week door diverse berichten. Het is moeilijk te zeggen wat het effect daarvan 
op de kaartverkoop is geweest, maar het heeft zeker iets geholpen. In het programmaboekje 
is ook veel aandacht besteed aan werving van nieuwe (mannelijke) leden. 

Online activiteiten 
Website 
De website is afgelopen jaar regelmatig bijgewerkt qua nieuwsberichten, 
voorstellingsinformatie en activiteiten. Met zo’n 3000 bezoeken per maand, gemiddeld 100 
per dag (2014: 2500 per maand) wordt de website heel goed bekeken, waarbij onduidelijk is 
wat de verdeling is tussen leden en externen. De statistieken laten een piek in de bezoeken 
zien vlak na een promotie-uiting (verschijning van een artikel in de krant, versturen van een 
externe nieuwsbrief, uitnodiging donateurs en vrienden, etcetera). Na de homepage worden 
respectievelijk de ledensite, het nieuws en de agenda ook dit jaar het best bekeken. Men 
komt vooral veel bij ons terecht via google (met zoektermen als “toneel”, “de schakel” en 
“toneelgroep bussum”, maar ook via zoektermen als “rommelmarkt” en “toneelstuk lang en 
gelukkig”). We krijgen nauwelijks meer bezoekers via via www.amateurtoneelinhetgooi.nl. 
Er is geen onderhoud aan de website gedaan wat functionaliteiten betreft. Dit stond voor 
2014 al op de planning, maar is zowel toen als in 2015 niet uitgevoerd wegens gebrek aan 
tijd en kennis. In 2016 worden nieuwe pogingen ondernomen, eventueel via uitvoering door 
een externe partij. 
 
Ledennieuws en nieuwsbrieven 
Het ledennieuws is regelmatig (bijna wekelijks) verstuurd. De ledensite wordt nog door lang 
niet iedereen regelmatig bekeken en gebruikt, maar de stijging is zichtbaar. Leden weten de 
site over het algemeen goed te vinden voor het plaatsen van een berichtje, aanmaken van 
een agenda-item en vooral voor het aanmelden voor activiteiten, hoewel er ook nog op veel 
activiteiten een grote groep “geen reactie” overblijft. 
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Rondom activiteiten worden nieuwsbrieven verstuurd aan de lijsten “vrienden”, 
“donateurs”, “nieuwsbrief”, “perscontacten” en “zusterverenigingen”. Bij voorstellingen is 
de response vooral vanuit de vrienden, donateurs en nieuwsbrieflezers groot. Bij bijzondere 
voorstellingen wordt het persbericht overgenomen door lokale media, bij kleinere 
voorstellingen is dit minder het geval. Bij andere activiteiten (bijv. nieuwjaarsreceptie, 
rommelmarkt) is de response vooral van donateurs en vrienden groot. 
 
Kranten 
Rondom activiteiten wordt altijd een persbericht naar kranten en lokale (online) media 
verstuurd. Bij bijzondere voostellingen plaatsen de kranten vaak wel een artikel, soms zelfs 
een interview en een foto. Bij kleinere voorstellingen wordt meestal wel een klein bericht 
geplaatst, hoewel dit niet altijd het geval is. We vinden onze voorstellingen en rommelmarkt 
altijd terug in de culturele agenda. Tot op heden hebben we er niet voor gekozen om een 
advertentie of advertorial (gekochte redactionele ruimte) te plaatsen omdat we meer 
inzetten op bereik via andere wegen en de kosten hiervoor erg hoog zijn wil het een beetje 
een opvallend stuk zijn dat de aandacht trekt. 
 
Facebook 
Met 133 likes likes (+11% t.o.v. 2014) en een bereik van zo’n 900 á 1000 personen bij 
berichten over voorstellingen of andere activiteiten mag Facebook als een goed 
marketingtool gezien worden (In 2013 waren dit 92 likes en een bereik van 200 tot 300 
personen!). Tijdens de berichtenstroom die we rond “Een rits te ver” op gang hebben 
gebracht, hebben we zelfs zo’n 1700 personen per week in de laatste twee weken kunnen 
bereiken. Zowel door beheerders als door leden worden regelmatig leuke statusupdates, 
foto’s en natuurlijk evenementen geplaatst. Er wordt ook veel gedeeld en geliked door 
“vrienden van vrienden”, wat voor een goede verspreiding van informatie en vergroting van 
naamsbekendheid zorgt. Veel mensen klikken makkelijk op “volgen” en zijn daardoor ook 
voor toekomstige evenementen weer goed bereikbaar. 
 
Op diverse lokale websites (culturele agenda’s, uitgaan in het gooi, dichtbij.nl, etc.) zijn 
berichten opgenomen over vrijwel al onze activiteiten. Voor een deel worden deze door 
redacties doorgeplaatst, deels plaatsen we deze berichten zelf.  

Adverteerders 
Het is ook dit jaar erg moeilijk gebleken om adverteerders te vinden. We hebben door 
aangepaste uitingen de kosten erg laag kunnen houden en dus weinig adverteerders nodig 
gehad. Daarmee hebben we de kosten niet geheel, maar wel grotendeels kunnen dekken 
(zie de resultatenrekening). 
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Conclusie 
De PR heeft afgelopen jaar met weinig mensen relatief veel kunnen doen, hoewel minder 
dan voorgaande jaren. Er is aanzienlijk minder drukwerk gemaakt, waardoor het verspreiden 
daarvan niet meer tot de problemen leidt die we voorheen hadden. Het delen van berichten 
en evenementen op facebook blijkt een stuk makkelijker (en minder intensief en tijdrovend) 
en gebeurt daarom meer, waardoor ook nog eens meer mensen bereikt worden en meer 
binding ontstaat met likers. 

Vooruitblik 2016/2017 
Zoals vorig jaar voorgenomen, hebben we dit jaar minder drukwerk gemaakt, waardoor we 
minder druk op de leden hoefden te leggen voor verspreiding en minder druk op de PR voor 
werving van adverteerders. De moeite hebben we gestoken in meer online-promotie, met 
effect en tegen minder kosten. De statistieken van de website, facebook en de kaartverkoop 
van de afgelopen 3 jaar laten zien dat het aandeel bezoekers en geïnteresseerden dat via 
drukwerk naar ons toe komt nihil is. Bij de kaartverkoop zien we dat de meerderheid bestaat 
uit leden, donateurs en vrienden (en mensen die via hun meekomen) en 25% is reguliere 
verkoop. Van die 25% is een groot deel via leden (zelf besteld met verwijzing naar een lid, 
dus niet door leden besteld), een deel is nieuwsbriefabbonnee, een deel komt via facebook 
en diverse bestellingen komen vanuit bericht in de krant of op een andere site. Van 
ongeveer 3 tot 5 kaarten per voorstelling weten we niet hoe mensen bij ons zijn gekomen, 
dus dat deel kan via verspreid drukwerk komen. 
 
Komend jaar willen we alleen nog het minimale aan drukwerk laten maken en zowel tijd als 
geld zo veel mogelijk inzetten op online promotie. Denk aan een verbetering aan de website 
(ook voor het bestellen van kaarten e.d.) maar vooral aan (betaalde) campagnes via 
Facebook. Dit geeft een beter bereik met minder kosten en moeite. Bovendien willen we de 
kosten die er zijn niet meer dekken met adverteerders, maar proberen te dekken door een 
paar kleine sponsors voor één of meerdere jaren te binden. Hun logo kunnen we kosteloos 
op digitale uitingen zetten, en eventueel in het klein op het drukwerk dat er nog wel 
gemaakt wordt. Wat absoluut de moeite waard is en blijft is het programmaboekje. Dat 
willen we voorlopig nog blijven maken. Niet voor promotie, maar voor de bezoekers bij de 
voorstellingen. Het maken van het boekje blijft vooralsnog goed haalbaar en bij een lage 
oplage (kleine zaal) is het ook betaalbaar. Voordeel van deze werkwijze is dat je vooraf weet 
wat je budget is en je campagnebudget daarop kunt aanpassen. Komt er wat bij, dan kun je 
iets meer beschikbaar stellen voor de campagne en vallen de inkomsten tegen dan kun je 
voor relatief weinig geld toch nog wat doen (tenslotte bereiken we al veel mensen via gratis 
campagnes, de betaalde campagnes zijn alleen maar voor extra verspreiding). 

Ledenwerving 
Verder zal de focus komend jaar liggen op het werven van (mannelijke) leden. Dit is ook door 
het bestuur aan ons gevraagd. We zijn van plan om ons promotiekanaal bij uitstek – 
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facebook – hiervoor in te zetten. Veel wervende berichten over hoe het is om bij de 
vereniging te zijn, mogelijk zo nu en dan een geproduceerd filmpje posten en hierbij 
algemeen wervend zijn, maar met een nadruk op de doelgroep mannen. 

Donateurs en vrienden 
Tijdens de ALV van 2015 is afgesproken dat ieder lid zijn best zou doen een vriend aan te 
brengen, zodat we dit jaar 20 nieuwe vrienden zouden kunnen bijtellen. We hebben echter 
geen nieuwe vrienden gekregen dit jaar. De PR stelt dan ook voor om komend jaar geen 
werving hiervoor te doen. De huidige donateurs zullen vanzelf verminderen en de vrienden 
kunnen we nu nog alleen het VIP-arrangement gratis aanbieden. Verder zijn er geen extra 
acties nodig en hoeven we ook niet ergens mee te stoppen. Komend jaar moet gedacht 
worden over een ander systeem, met in het achterhoofd de kennis dat elk systeem staat of 
valt met werving, en dat dat een lastig punt is en blijft. De PR-commissie wil hiervoor graag 
opnieuw een werkgroep in het leven roepen die de vereniging een advies zal uitbrengen 
over een systeem voor binding met bezoekers en mensen die ons (financiëel) willen steunen 
en ons wat gunnen. 
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De Productie & Onderhoud-commissie 

Samenstelling 
De huidige commissieleden zijn: Ben van Leeuwe (namens bestuur), Jan Plugboer, Barry 
Randsdorp, Laura Splinter, Geert de Vries. 

Taken 
Naar aanleiding van het geldende Visie en meerjarenplan zijn aanvankelijk de volgende 
taken en bevoegdheden opgesteld: 

 
• Het produceren van voorstellingen qua techniek en decor, maar ook de coördinatie 

‘backstage’, m.b.t. kleedkamers, catering, kaartverkoop, etc. 
• Het ‘intern opleiden’ van crewleden 
• Opbouwen van een database van externe contacten voor decorbouw, grime, kleding, 

belichting, geluid, etc. 
• In het clubgebouw verantwoordelijk voor theatertechniek, techniekdesk, licht, geluid, 

SchakelTheater. 
• Uitvoeren van onderhoud en reparaties aan het clubgebouw 
• Coördineren van schoonmaak en opruimacties 
• Uitvoeren van eventuele verbouwingen/aanpassingen in/aan het clubgebouw 

Terugblik 2015 
De commissie begon het jaar met slechts 2 leden, maar tijdens de ALV in februari hebben 3 
nieuwe leden zich aangemeld, t.w. Barry Randsdorp, Laura Splinter en Geert de Vries. Wel 
blijven Martin van Norren (lid) en ook Hans Hoffmann (medewerker) op verzoek beschikbaar 
voor productiewerkzaamheden. Het is wel gebleken dat door beperkte beschikbaarheid van 
de leden en de voorstellingsagenda de doelstellingen als 'uitvoerend producent' en 
'beheerder' te ruim zijn gebleven voor de commissie. De commissie heeft derhalve moeite 
gehad zich bezig te houden met het minimale onderhoud en de verbouwing (entree) van het 
gebouw, en de coördinerende taken backstage. 
 
Met de uitvoering van twee producties in Spant! podium 1 hebben we wederom ervaren dat 
het zelf bouwen van decors een goed resultaat geeft en de voorkeur geniet boven het 
inhuren van een kant en klaar decor. In het voorjaar was er de productie Bezoekuur met een 
viertal korte stukken en de keuze voor telkens enkele losse decorstukken. In het najaar was 
er de productie Een rits te ver, waarbij zelfgemaakte decorstukken en gaasdoeken zijn 
gebruikt ; tevens werd in het kader van de onderlinge samenwerking een zelfgemaakte 
caravan als decorstuk geleend van toneelvereniging Ontwaakt uit Huizen. Uiteindelijk blijkt, 
dat het samen bouwen van decors en toebehoren vaak een gezellige activiteit is en de 
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betrokkenheid van de leden ten goede komt. Echter, het blijft lastig om voldoende leden 
voor o.a. decorbouw beschikbaar te vinden bij een grotere productie. 
 
Begin 2015 was het plan om verder te werken aan de nieuwe entree (voordeur) van het 
clubgebouw, met als uiteindelijk doel om de (Schakel)theaterbeleving te verhogen en extra 
opslag mogelijk te maken voor het vele materiaal. De verbouwing annex nieuwbouw van dit 
project is echter noodgewongen uitgesteld en loopt door in het komende jaar. Belangrijkste 
reden is de geringe beschikbaarheid van leden bij georganiseerde klusdagen.  
 
Het gemaakte productiedraaiboek is bij de producties in Spant! gebruikt, en waar nodig 
aangepast. Samen met de lijst contactpersonen en de standaard begrotings-template voor 
voorstellingen beschikt de vereniging over voldoende documentatie om de productionele 
kant van voorstellingen rond te krijgen. 
 
Wat betreft regulier onderhoud zijn in 2015 uiteindelijk alleen enkele kleine taken 
uitgevoerd. Controle en onderhoud van de brandblusser en de cv-ketel is gedaan ; 
vervanging van de cv-ketel is na advies nogmaals doorgeschoven. Het clubgebouw is een 
aantal malen aan eigen leden verhuurd. Daarnaast is er volgens het schoonmaakrooster 
door alle leden regelmatig een schoonmaakactie gedaan, met als resultaat dat het 
clubgebouw goed te gebruiken was voor repetities en andere bijeenkomsten. Echter, 
schoonmaak- en opruimacties dienen wel voldoende onder de aandacht van de leden te 
worden gebracht. Ook na de klusacties rondom de najaarsproductie is het gebouw (ondanks 
de aanwezige decorstukken) zo goed mogelijk schoongehouden. 
 
De zolder en de opslagruimte achter het clubgebouw zijn ook in 2015 twee keer onder 
handen genomen, waardoor het te bewaren materiaal netter en overzichtelijker kon worden 
opgeslagen. Na de producties wordt zoveel mogelijk van de gebruikte materialen (kleding, 
textiel, rekwisieten) gesorteerd en opgeruimd, en alleen de herbruikbare delen van decors 
bewaard. De zolder blijft een aandachtspunt, omdat er ongemerkt in de loop van het jaar 
toch teveel bewaard wordt. 
Gezien de verhoogde zelfwerkzaamheid bij het bouwen van decors van de laatste jaren is de 
vloerbedekking inmiddels hoognodig aan vervanging toe. Het is wenselijk om een aparte 
ruimte te hebben waarin decors kunnen worden gebouwd, zodat de ruimte waarin geoefend 
wordt, niet onnodig belast wordt en er op meer momenten kan worden gewerkt aan decor. 
Dit is eerder financieel en organisatorisch niet haalbaar gebleken, en er is in het algemeen in 
Bussum hiervoor weinig tot geen ruimte beschikbaar. Er zal komend jaar een definitieve 
oplossing voor de vloer in het clubgebouw gezocht moeten worden. 
 
Overige zaken die gedurende het jaar niet zijn uitgevoerd, zijn het opnieuw voegen van de 
muren aan de buitenzijde en het verven van de kozijnen aan de linkerzijde van het pand. De 
genoemde punten zullen in het plan van volgend jaar wederom worden meegenomen. 



Toneelvereniging De Schakel   Sociaal Jaarverslag 2015 

 

 
Pagina 16 

Vooruitblik 2016 
Naar aanleiding van het eerder opgestelde Visie en meerjarenplan heeft de commissie in de 
afgelopen jaren gekeken of het een aantal doelstellingen kon verwezenlijken. Naast het klein 
onderhoud en het coördineren van de producties, de schoonmaak en opruimacties, heeft 
P&O nog een aantal grotere zaken in de planning staan, die hieronder kort zullen worden 
toegelicht. 
 
Ook in 2016 wordt gekozen om de aandacht voor het grootste deel te verdelen over de 
producties en het verhogen van de kennis van de zaken daaromtrent. Naast het overdragen 
van de reeds aanwezige kennis van de leden, is er nog steeds het streven om voor de diverse 
gebieden workshops te houden voor de leden van de commissie en andere belangstellende 
leden. Dit zal zoveel mogelijk kostenneutraal worden gedaan en is daarom niet in de 
begroting opgenomen. 
 
Een van de zaken die voor het komende jaar op de begroting is opgenomen, is de aanschaf 
van een nieuwe (laptop)computer voor de techniek in het clubgebouw. Daarnaast zal 
mogelijk een aparte computer geplaatst worden voor algemeen gebruik (o.a. muziek en 
internet). Het vervangen van de vloerbedekking voor een makkelijker schoon te houden 
vloer is al eerder onderkend, maar zal met behulp van sponsoring dit jaar moeten worden 
uitgevoerd. 
 
De uitgestelde vervanging en uitbreiding van de opslag- en rookruimte (project entree 
clubgebouw) zal vanaf het voorjaar worden gepland. De definitieve uitvoering zal nog met 
het bestuur worden gedeeld, waarna de leden verder worden geïnformeerd, ook wat betreft 
de noodzakelijk gebleken fysieke ondersteuning. Voor de rommelmarkt in maart zal er 
overigens nog een opruimactie gepland worden om uitsluitend de voor de vereniging 
bruikbare spullen te bewaren. 
 
De in het gebouw aanwezige verwarmingsketel is, zoals eerder geïnformeerd, economisch 
gezien afgeschreven, maar vervanging kan nogmaals een jaar worden doorgeschoven. 
Derhalve wordt deze vervanging in de begroting van volgend jaar opgenomen. 
 
Daarnaast blijft het een wens van de productiecommissie om zoveel mogelijk 
zelfvoorzienend te zijn als het gaat om de techniek bij een voorstelling, naast de standaard in 
het theater aanwezige spullen. Voor een overwogen aanschaf van licht- of geluidapparatuur 
wordt subsidie aangevraagd via het Prins Bernhard Cultuurfonds. 
 
Het voegen van de buitenmuren is vorig jaar weer niet gedaan, en dit wordt derhalve 
nogmaals in de begroting meegenomen. Daarnaast moet het houtwerk aan de linkerzijde 
van het gebouw nog worden geverfd. En is een reparatie van de dakgoten aan beide kanten 
noodzakelijk. De begroting is dan ook aangepast op deze taken. Gelet op de verwachte 
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voorstellingsagenda van dit jaar wordt overwogen om ook voor de binnenkant van de 
kozijnen een schilderactie in te plannen. De eerder gemaakte (mobiele) nieuwe techniekdesk 
kan o.a. nog een verfje gebruiken. Mogelijk zal er nog worden gewerkt aan de definitieve 
bevestiging van de theaterdoeken rondom het kleine podium t.b.v. het Schakeltheater. 
 
Belangrijk voor de realisatie van onderhoud aan ons eigen clubgebouw is de individuele 
bijdrage van leden. Samen staan we sterk, en kunnen we uiteindelijk veel werk verzetten ; 
anders komt het op enkele leden aan en blijven er weer zaken onafgerond. Iedereen kan 
best een paar uur meehelpen. Uitbesteding van klussen kan een (noodzakelijke) keuze zijn, 
maar brengt wel kosten met zich mee ; vooralsnog is er hiervoor een reservering in de 
begroting meegenomen.  
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De Spel & Ontwikkeling-commissie 

Samenstelling 
De huidige commissieleden zijn: Anne-Claire al Awqati, Monique Bandèl, Hetty Hennis, 
Natascha Schuitema, Carla Paulich, Eugenie Leter en Georgina Bon. 

Taken 
• Lezen en selecteren van geschikte stukken en op tijd zorgen voor stukken voor 

aankomende voorstelling(en); 

• lijst bijhouden en onderhouden van geschikte stukken (zodat op basis van genre en 
beschikbaarheid van spelers stukken eenvoudig voorgedragen kunnen worden);   

• Inventariseren beschikbaarheid van leden t.b.v. bezetting cast en crew; 

• Zoeken, bespreken en organiseren van gelegenheden om te spelen in aanvulling op 
de vaste voorstellingen in Spant!/Schakeltheater (eenakterfestivals, scholen, etc.);  

• Bewaken van diversiteit van genres en stukken;  

• Speelhistorie bijhouden; 

• Workshops, thema’s, projecten en andere uitdagingen op gebied van toneel en 
theater onderzoeken, coördineren en organiseren. 

Terugblik 2015 
We zijn het jaar begonnen met heel iets anders; een vierluik als voorjaarsvoorstelling. Dit 
hadden we uiteraard al in 2014 besloten.  
Anne-Claire maakt na elke S&O vergadering een kort verslag. Hierin wordt niet alleen 
beschreven wat we die vergadering besproken hebben maar ook waar we tijdens de 
volgende vergadering aan moeten denken. Zo dient het verslag eigenlijk ook als agenda voor 
de volgende keer. Standaard wordt er in het verslag een “on hold lijst” bijgehouden waar 
o.a. namen van externe regisseurs, ideeën voor workshops e.d. in opgenomen zijn. Anne-
Claire verstuurt het S&O verslag kort na de vergadering naar de commissieleden en maakt 
vrijwel direct een datumprikker voor de volgende vergadering aan. We zijn in 2015 vier keer 
bij elkaar gekomen.  
Hoewel we de eenakters voor juni 2015 al hadden bedacht zijn we in februari nog een keer 
bij elkaar gekomen om het concrete plan voor de eenakters verder uit te werken. Dit is 
uiteindelijk een geslaagde dag geworden in ons eigen Schakeltheater waar we maar liefst 5 
stukken hebben laten zien.  
Het bijzondere van 2015 is geweest dat we zowel met de voorjaarsvoorstelling als de 
eenakters met verschillende, interne regisseurs hebben gewerkt. Dit was nodig omdat er 
voor meerdere stukken was gekozen maar ook om de kwaliteit van de verschillende interne 
regisseurs binnen de vereniging te benutten.  
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Het jaar werd afgesloten in de kou met een warm zomerstuk over een camping. De keuze 
voor dit stuk heeft nogal wat voeten in aarde gehad door een tekort aan mannelijke spelers 
binnen de vereniging. Al in 2014 was er besloten “Een rondje balkon voor meneer” te gaan 
spelen. Toen we begin augustus bij elkaar kwamen zodat de regisseur, Geert, de rolverdeling 
bekend kon maken bleken er persoonlijke en logistieke problemen te zijn waardoor het 
onmogelijk bleek dit stuk te gaan spelen. Na wikken en wegen en een spoed vergadering van 
de S&O commissie kwam Monique met “Een rits te ver” en hebben we die met z’n allen 
goedgekeurd. 

“Vierluik: Bezoekuur” 
In juli 2014 is vastgesteld door de S&O commissie dat we in het voorjaar 2015 de voorstelling 
“Bezoekuur” willen gaan spelen. Eerder in 2014 was er door de commissie over gesproken 
om een thriller te gaan doen. Dit genre was al een tijd niet gespeeld en volgens ons systeem 
aan de beurt. Omdat een van de leden, Joke, had aangegeven graag nog een keer te willen 
spelen in het Spant! en 1 van de vier stukken van Bezoekuur al een keer had gespeeld, heeft 
Monique voorgesteld de hele vierluik “Bezoekuur” te doen. Hier waren we het natuurlijk 
allemaal over eens. Joke is lid van de vereniging sinds 1956 en heeft aangegeven 
waarschijnlijk niet meer te willen spelen na deze keer. 
In november 2014 hadden we de cast en crew verdeeld. We hebben uiteraard weer gekeken 
wie er aan de beurt was en wie zich hadden aangemeld. Omdat het om vier stukken ging 
wilden we met verschillende regisseurs gaan werken. Monique had al eerder 2 stukken van 
Bezoekuur geregisseerd en wilde deze graag weer gaan doen. Geert en Sidney wilden zich als 
regisseurs ontfermen over de 2 andere stukken van de vierluik. 
Omdat we, door het tekort aan mannen, wederom de bezetting niet rond kregen, hebben 
we met een gastspeler, Hussein, gewerkt. Hij speelde samen met Inga in “Veroordeeld”.  
Tijdens de repetitieperiode heeft Sidney de regie van Geert overgenomen omdat Geert het 
plotseling te druk kreeg. Dit is allemaal goed verlopen. Sidney en Monique hebben 
uiteindelijk ieder twee stukken geregisseerd. 

Eenakters; 5 verschillende stukken 
Omdat we met de hele commissie meerdere, leuke eenakters hadden gelezen en omdat 
genoeg leden zich hadden opgegeven om te spelen, hebben we gekozen voor vijf eenakters. 
Tijdens de ALV in februari 2015 zijn de stukken aan de leden kenbaar en werd er gevraagd 
aan de leden die dit nog niet hadden gedaan zich aan te melden. Aan de leden die wilden 
spelen werd er gevraagd wie er een monoloog zou willen doen. Arie en Vita hebben zich hier 
voor aangemeld. Vita heeft uiteindelijk “Happy birthday Saskia” gespeeld en Arie “Pastinaak 
roze”. Beiden onder de regie van Monique. Daarnaast heeft Monique, Sidney en Laura 
geregisseerd in “Een goed gesprek” en heeft Sidney, “High tea” geregisseerd die gespeeld 
werd door Monique, Jacqueline, Mirjam en Sanne. Daarnaast heeft Sidney nog “De brief” 
geregisseerd, die gespeeld werd door Mirjam en Hetty.  
Het verdelen van cast en crew ging gemakkelijk doordat we direct wisten dat Monique en 
Sidney graag wilden regisseren. Zij hebben toen samen een verdeling gemaakt van de 
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stukken en een indeling van de spelers. Uiteraard hebben zij ook gekeken naar wie er aan de 
beurt waren om te spelen.  
Op aanvraag van de S&O commissie zijn de stukken zowel zaterdag als zondag opgevoerd. Zo 
was het een eenakterweekend geworden wat bij veel leden goed in de smaak viel. 

“Een rits te ver”  
In 2014 hadden we al besloten een klucht te willen doen in het najaar van 2015. Dit vooral 
vanwege het heftige “Bezoekuur” aan het begin van het jaar. De thriller “Valstrik voor een 
man alleen” zouden we doorschuiven naar het voorjaar van 2016.  
Op 6 augustus zouden we bij elkaar komen zodat Geert, die zou regisseren, de rolverdeling 
bekend kon maken. Op 24 augustus 2015 zouden we beginnen met de repetities. Tijdens het 
bekendmaken van de rolverdeling ontstonden er persoonlijke problemen tussen aantal 
leden. Er waren te weinig mannelijke spelers om dit probleem op te lossen. Iedereen, zowel 
Geert, als de S&O commissie als het bestuur heeft hun uiterste best gedaan om naar 
mogelijkheden te zoeken. Omdat we er niet uitkwamen, waren we gedwongen om een 
ander stuk te zoeken. Monique kwam met een YouTube filmpje van het stuk “Een rits te 
ver”. De hele S&O commissie en Geert waren erg enthousiast. Alsnog hadden wij wel drie 
mannelijke spelers nodig. Omdat dit wederom niet lukte hebben we Hans (oud-lid) als 
gastspeler gevraagd. Hij wilde gelukkig mee doen.  
Niet alleen waren we enthousiast over “Een rits te ver” maar ook de manier van stukken 
kiezen: via YouTube naar de voorstelling kijken is een nieuwe, prettige werkwijze voor de 
S&O commissie. 
En wat was “Een rits te ver” geslaagd! Er is tijdens de voorstelling geprobeerd, het aantal 
keren dat het publiek moest lachen, bij te houden, maar dit is niet gelukt.  

Stukken voor 2016 
Omdat we in het voorjaar van 2015 al de thriller “Valstrik voor een man alleen” wilden 
spelen, maar er uiteindelijk voor “Bezoekuur” is gekozen hebben we besloten om dit stuk in 
het voorjaar van 2016 te spelen. Sidney gaf begin december 2015 al aan te willen regisseren 
en het was al vroeg zichtbaar dat het aantal aanmeldingen om in het stuk te spelen of te 
helpen ruim voldoende was. Ook hebben we een nieuwe (jonge) man erbij als spelend lid, 
dus zijn we voor een “Valstrik voor een man alleen” helemaal uit de problemen.  
Voor de eenakters willen we weer iets nieuws uit gaan proberen: improvisatietheater. E.e.a. 
zal vooraf afgesproken zijn maar we willen echt zonder script aan de slag. Om onszelf hierop 
voor te bereiden zullen we weer een improvisatieworkshop van Michel inplannen.  
Wat deze bijzondere vorm concreet voor onze eenakters zal betekenen is ook voor de S&O 
commissie nog een vraagteken, we zullen hier in de S&O vergadering van 8 maart verder 
invulling aan gaan geven.  
Voor het najaar van 2016 hebben wij nog geen stuk gekozen. Tijdens de vergadering van 8 
maart zullen wij dan ook een knoop doorhakken over het najaarsstuk. Hierin kunnen wij dan 
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direct de bezetting meenemen. Op het moment zijn wij veel stukken aan het lezen en aan 
het bekijken via YouTube. Er is een grote kans dat het najaarsstuk hierbij zit. 

“Zina’s reis” 
Er zijn het afgelopen jaar grote sprongen gemaakt wat betreft “Zina’s reis”. Monique heeft 
het stuk afgeschreven. Daarna zijn zij en Zaineb aan de slag gegaan om te zoeken naar 
manieren om geld op te halen voor het stuk, bekendheid te geven aan het stuk en contacten 
op te doen.  
Zij zijn in contact gekomen met “Platform Maatschappelijk Ondernemen” en zij hebben met 
behulp van een aantal leden van de Schakel meegedaan aan “Verzilver je idee” waarmee 
geld gewonnen kan worden door een maatschappelijk idee. “Verzilver je idee” hebben we 
niet gewonnen, maar via het Platform konden we ook €1000, - winnen en dit is wel gelukt!  
Naast deze successen hebben Sidney en Monique samen de muziek gezet onder de liedjes. 
Het is nog steeds de bedoeling om “Zina’s reis” in het najaar van 2017 op te voeren.  

Workshop: stemvolume, spel, humor en timing 
Tijdens een bijeenkomst van Bussum Cultureel, eerder dit jaar leerde bestuurslid Vita Giselle 
Noordzij kennen. Zij zou ingehuurd kunnen worden voor workshops en regie.  
Binnen de S&O commissie hebben wij het gehad over welke workshops wij aan leden 
zouden willen aanbieden. Wij kregen de afgelopen maanden verschillende signalen dat er 
behoefte is aan ontwikkeling voor het stemvolume. We spelen nu vaker in de kleine zaal van 
het Spant, en we gebruiken dan geen versterking. Er gaat veel tijd van de regisseur zitten in 
het aansturen op de verstaanbaarheid van leden.  
Daarnaast is er, gezien het genre van het komende stuk, behoefte aan oefeningen m.b.t. 
humor en timing. Na een goed gesprek met Giselle in september waarin we onze wensen 
kenbaar hebben gemaakt, hebben we de stemvolume, spel, humor en timing-workshop 
ingepland. 
 
De workshop was er geslaagd. Er deden 12 leden mee. Zo hebben we oefeningen gedaan 
voor het stemgeluid, bijvoorbeeld door in tweetallen ver uit elkaar te staan en tegen elkaar 
te praten zonder te schreeuwen, en hebben we inlevingsoefeningen gedaan, bijvoorbeeld 
door op de bus te wachten op een station waar het steeds kouder wordt.  
 
Een aantal leden zei na afloop handvaten mee te hebben gekregen, die zij kunnen inzetten 
tijdens het repeteren. Bovenal was het een gezellige middag.  

Map en Exelbestand 
We werken sinds 2013 met een format waarop na het lezen of spelen van een stuk ingevuld 
kan worden wat de commissie er van vindt. In het Exelbestand worden de stukken 
bijgehouden. Het format wordt in de map gedaan als voorblad van de boekjes. Als er geen 
fysieke boekjes aanwezig zijn wordt het format los in de map bewaard. In het Exel-bestand is 
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terug te vinden of het boekje fysiek/digitaal aanwezig is en of er een format of een 
samenvatting aanwezig is. 
 
De methode met de formats werkt goed. Het Exel bestand bijhouden nog niet. Monique, 
Georgina en Anne-Claire hebben begin 2016 een afspraak om het Exel bestand bij te werken. 
De gelezen stukken maar ook de gespeelde stukken van de afgelopen jaren moeten hierin 
verwerkt worden. We willen de digitale stukken ook in een map op de pc bewaren. Sommige 
boekjes hebben we alleen fysiek, sommige alleen digitaal. Voor de fysieke boekjes hebben 
we een map. Het liefst zouden we alles in een document bewaren.  
Als het Exel bestand is bijgewerkt gaat Georgina het bestand bijhouden, door (na) iedere 
S&O vergadering de gelezen en/of gespeelde stukken te verwerken.  

Conclusie 
Het was weer een prachtig jaar. Vooral door de diversiteit en hoeveelheid aan stukken die er 
gespeeld zijn. Het was een mooie manier om alle leden, die wilden, aan bod te laten komen, 
zowel voor spel als voor regie. Met uitzondering van wat spoed-mail rondom de keuze van 
het najaarstuk is wederom alle communicatie binnen de vergaderingen gebleven. Zo 
beperken we dat alles op het laatste moment nog geregeld moet worden en het mailverkeer 
onderling.  
We liepen niet altijd een jaar voor, nu ook niet met de stukkeuze voor het najaar 2016. Maar 
we zijn alsnog ruim op tijd. We hebben ook geleerd dat kijken naar de bezetting, voordat we 
een stuk kiezen, belangrijker is dan een jaar voorop te lopen. Zo hadden we “Een rondje 
balkon van meneer” al ruim een jaar van te voren gekozen, maar bleek op het allerlaatste 
moment dat er niet genoeg mannen waren. Dit werd zo’n groot probleem dat we een paar 
dagen voor het begin van de repetities een ander stuk hebben moeten kiezen.  
Een jaar van te voren heeft nog niet iedereen zijn beschikbaarheid doorgegeven. Het wordt 
dus lastig om een jaar voor te lopen. Op dit moment kiezen we het stuk een half jaar van 
tevoren en kunnen we in dezelfde vergadering direct naar de rolverdeling kijken.  
Het werken met de formats werkt prima. Als eind januari het Excel bestand is bijgewerkt 
kunnen we direct het bestand erbij pakken tijdens een vergadering en direct de 
samenvatting van de formats in het bestand verwerken. 

Vooruitblik 2016 
We gaan door zoals het nu gaat:  

• 3 a 4 keer vergaderen in een jaar;  
• verslag en datumprikker direct na vergadering; 
• minimaal een halfjaar vooruit lopen met stukkeuze en bezetting; 
• stukken lezen en bekijken via YouTube; 
• formats aanleveren; 
• goede communicatie. 
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Wat we graag veranderd zien; 
• een scanner op toneel; 
• alles direct (tijdens een vergadering) verwerken in het Exel bestand;  
• alle stukken + formats in een document; 
• meer stukken lezen + bekijken op YouTube + met elkaar naar voorstellingen gaan; 
• het is voor ons makkelijker om een stuk te kiezen als wij meer mannelijke spelers  

zouden hebben. 
 
Door de improvisatievoorstelling in 2016, het idee voor de toneelwandeling in het voorjaar 
van 2017 en Zina’s reis in het najaar van 2017 wordt 2016 een spannend, leuk en druk jaar. 
Het is belangrijk dat de leden hiervan op de hoogte worden gesteld tijdens de ALV.  
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Conclusie 

We hebben een goed jaar achter de rug. We hebben veel verschillende dingen gedaan en de 
diversiteit in de stukken kunnen voortzetten zoals we dat voor ogen hadden. Het blijft lasting 
om alle dingen die buiten de repetities om moeten gebeuren ook echt gedaan te krijgen, zo 
blijkt uit de verslagen van meerdere commissies. Daar zullen we in de toekomst oplossingen 
voor moeten vinden die concreter en haalbaarder zijn dan “we moeten allemaal ons steentje 
bijdragen”. Toch hebben we wel alles wat moet gebeuren weer voor elkaar gekregen en 
hebben we nog altijd een stabiele basis, zowel qua leden en activiteiten als qua financiën. En 
we hebben ons publiek weer van onze kwaliteiten overtuigd. Hopelijk zal daarmee ook een 
basis zijn voor het uitbreiden van de binding met de achterban. 
 
We hebben dit jaar niet alleen maar successen gekend. De meldingen van diverse leden over 
ongewenst gedrag van één van de leden heeft tot zijn vertrek geleid. We hebben hier vanuit 
het bestuur als één man daadkrachtig opgetreden en als vereniging de situatie gezamenlijk 
en openlijk besproken. Er was ruimte voor iedereen om zijn eigen standpunt of zienswijze te 
hebben zonder dat dit tot verdeeldheid leidde, maar vooral was er steun voor de mensen die 
het hier moeilijk mee hadden. Juist op die momenten blijkt de vereniging meer dan een club 
mensen die een gezamenlijke hobby beoefent. We zijn een vereniging van heel verschillende 
mensen maar wanneer dat nodig is (of het nu gaat om een crisis of een voorstelling) zijn we 
een hechte groep waarvan de kracht van elk individueel lid goed tot zijn recht komt in de 
gezamenlijkheid. 
 
Naast het vertrek van een aantal leden hebben we ook nieuwe leden mogen verwelkomen. 
Hoewel het ledental wat terugloopt en er een tekort aan mannelijke spelers is, blijven we 
vooralsnog stabiel in wat we doen en blijven de goede sfeer onderling en het warme bad 
voor de nieuwe leden twee kenmerken die we al jaren hebben en ook nog lang hopen te 
houden. 
 
Stabiliteit, creativiteit en diversiteit vormen de basis waar we op verder kunnen bouwen. We 
hopen dat, met hier en daar wat wijzigingen in het te voeren beleid en wat aanpassingen als 
de situatie daarom vraagt, door de inzet van iedereen die betrokken is bij de vereniging, de 
komende jaren voort te kunnen zetten zoals dat afgelopen jaar gedaan is. 


